
11 maj 2022

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Utbildningsnämnden

Plats och tid Nacka stadshus, Nackasalen 18:00-19:33

Övriga deltagare Susanne Nord, Carina Legerius, Maria Baeva, Louay Khawandeh

Utses att justera Andreas Andersson
Justeringsdatum 2022-05-18   Paragrafer §§22-33

Underskrifter Sekreterare

……………………………….    
Maria Baeva

Ordförande

……………………………….       …………………………………
Monica Brohede Tellström

Justerande

……………………………….. …………………………………
Andreas Andersson

ERSÄTTARE
Agnes Palinski (M)
Magnus Gilén (M)
Richard Wikström (M)
Olga Anikina (C)
Anna Nörby Gennerud (L) §§22-30

BESLUTANDE
Monica Brohede Tellström (L) 
(ordförande)
Andreas Brännström (M) (1:e 
v ordf)
Andreas Andersson (S) (2:e v 
ordf)
Christina Rinman (M)
Per Norling (M)
Margareta Palmberg (C)
Martin Gunnesson (KD)
Mikael Carlsson (NL)
Anne Wetterlind (MP)
Moska Hassas (S)

1 (21)



11 maj 2022

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Utbildningsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

BEVIS OM ANSLAGSDAG
Utbildningsnämnden
Justeringen har tillkännagivits genom anslag

Sammanträdesdatum 2022-05-11
Anslaget sätts upp 2022-05-19
Anslaget tas ned 2022-06-10

Sista dag för laglighetsprövning är dagen innan anslagets nedtagande.

Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus

Underskrift
……………………………………………..
Maria Baeva

Utdragsbestyrkande

2 (21)



11 maj 2022

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Utbildningsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

INNEHÅLLSFÖRTECKNING
§22 Fastställande av föredragningslistan
§23 Dataskyddsombudets årsrapport 2021
§24 Tillgången till legitimerade och behöriga lärare i förskoleklass och skola 

hösten 2021
§25 Skolvalet 2022
§26 Resultat från Storsthlms enkät till gymnasieelever i år 2, år 2022
§27 Utredning om utformningen av likvärdighetsresursen till förskoleklass 

och grundskola
§28 Motion – Stöd till elever med autism
§29 Motion – Stöd till vikariepool för lärare
§30 Information från utbildningsenheten
§31 Delegationsbeslut för utbildningsnämnden den 11 maj
§32 Anmälningar
§33 Övriga frågor

3 (21)



11 maj 2022

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Utbildningsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 22

Fastställande av föredragningslistan

Beslut
Utbildningsnämnden fastställer utsänd föredragningslista.
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§ 23                UBN 2022/52

Dataskyddsombudets årsrapport 2021 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar dataskyddsombudets årsrapport för 2021.

Sammanfattning av ärendet 
I dataskyddsombudets uppdrag ligger bland annat att granska efterlevnaden av 
dataskyddsförordningen (GDPR) och rapportera till den personuppgiftsansvariga, i detta fall 
utbildningsnämnden. Årsrapporten är en sammanfattning av dataskyddsombudets årliga 
granskning av utbildningsnämnden och redovisar hur väl nämnden följer förordningens krav.

Granskningen visar att nämnden i stort följer dataskyddsförordningens krav, men ett visst 
arbete kvarstår fortfarande för att efterleva förordningen som helhet.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Dataskyddsombudets årsrapport 2021
Bilaga 1 Årsrapport 2021 UBN
Bilaga 2 Kontrollpunkter

Beslutsgång
Utbildningsnämnden noterade handlingarna till protokollet.
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§ 24                UBN 2022/65

Tillgången till legitimerade och behöriga lärare i 
förskoleklass och skola hösten 2021 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Huvudregeln är att det ska finnas legitimerade och behöriga lärare för varje ämne och skolår 
som undervisningen avser. Det uppfylls i Nacka kommun till 78 procent i grundskolan och 87 
procent i gymnasieskolan. Det är högre behörighet jämfört med vad som är fallet på läns- och 
riksnivå. Vid de tre största gymnasieskolorna i Nacka är behörighetsgraden strax under 100 
procent.

I förskoleklassen är 83 procent av lärarna legitimerade och behöriga för undervisning i den 
skolformen, vilket är på samma nivå som i länet men något lägre än i riket. Behörighetsgraden 
är 100 procent vid två av tre skolor med förskoleklass i Nacka.

I grundsärskolan uppgår andelen legitimerade lärare med specialpedagogisk högskoleexamen 
till 43 procent. Det är en låg nivå, men trots det betydligt högre än i såväl Stockholms län som 
riket. I gymnasiesärskolan handlar det om 30 procent med motsvarande utbildning, vilket 
också är högre än på läns- och riksnivå.

Lärarnas behörighet för undervisningen de bedriver är i genomsnitt högre i skolor med 
kommunal huvudman än i skolor med fristående huvudman. Undantaget är förskoleklassen, 
där motsatt förhållande gäller.

I ärendet redovisas också jämförelser över tid samt mellan ämnen och skolor.

Den sammantagna bilden tyder överlag på att kommunen är konkurrenskraftig i att attrahera 
lärare med rätt utbildning för undervisningen.

Den redovisade statistiken i ärendet är hämtad från Sveriges officiella statistik och avser 
situationen den 15 oktober 2021.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Elevers tillgång till utbildade lärare vid skola och fritidshem i oktober 2021

Beslutsgång
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet.
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Protokollsanteckning
Monica Brohede Tellström (L) och Margareta Palmberg (C) lät gemensamt anteckna följande 
till protokollet.

"Det är glädjande att andelen legitimerade och behöriga lärare är hög i Nackas skolor. 
Skickliga och utbildade lärare är grunden till riktigt bra skolor. Just därför är det mycket 
märkligt att det från nationell nivå ges ett undantag för Waldorfskolor som tillåts bedriva sin 
undervisning helt utan behöriga lärare. I Nacka är vi måna om mångfalden av skolor och 
pedagogiska inriktningar, men det ska inte vara lägre krav på lärarnas utbildning för vissa 
skolor."

Moska Hassas lät anteckna följande för Socialdemokraterna.

"Det är positivt att tillgången till legitimerade och behöriga lärare är hög i Nacka. Vi 
Socialdemokrater i Nacka ser dock förbättringspotential. Skillnaden mellan behörigheten 
skiljer sig markant mellan de kommunala och fristående grundskolorna, där de fristående 
saknar större andel behöriga lärare. I de kommunala grundskolorna är 81% av lärarna 
legitimerade och behöriga i de ämnen som undervisas, medans endast 69% är legitimerade 
och behöriga i de fristående grundskolorna. För gymnasieskolorna i Nacka är skillnaden ännu 
större mellan kommunala och fristående skolors andel behöriga och legitimerade lärare. Där 
uppnår de kommunala gymnasieskolorna 97% behöriga lärare medans de fristående endast 
uppnår 79%. Vi anser att dessa skillnader är väldigt oroväckande, att inte anställa tillräckligt 
många legitimerade eller behöriga lärare får ej vara ett sätt för fristående skolor att tjäna 
pengar."

Anne Wetterlind (MP) lät anteckna följande till protokollet.

"Huvudregeln är att det ska finnas legitimerade och behöriga lärare för varje ämne och skolår 
som undervisningen avser. Lärarnas behörighet för undervisningen de bedriver är i 
genomsnitt högre i skolor med kommunal huvudman än i skolor med fristående huvudman. 
Undantaget är förskoleklassen, där motsatt förhållande gäller.

Tillgången till speciallärare, det vill säga lärare som arbetar med elever i behov av särskilt 
stöd, med speciallärarexamen är låg såväl på kommunal nivå som läns- och riksnivå. I 
grundsärskolan uppgår andelen legitimerade lärare med specialpedagogisk högskoleexamen 
till 43 procent.

Läsåret 2019/20 var 493 000 elever totalt inskrivna i landets fritidshem, vilket var en ökning 
med        3 300 elever eller 0,7 procent jämfört med föregående läsår. 
https://www.skolverket.se/download/18.289d0776170c4f425761777/1586946800947/pdf659
9.pdf Från och med den 1 juli 2019 infördes ett legitimationskrav för att få bedriva och
ansvara för undervisning i fritidshem. Redovisning av behöriga ”grundlärare i fritidshem” 
saknas i redovisningen, det anser MP vara en klar brist. Fritidshemmen har drabbats av en 
massiv nedrustning under de senaste decennierna och fritidshemspersonalen tjänstgör under 
en stor del av deras arbetstid i en helt annan verksamhet. Resultatet blir sorgligt nog att 
fritidspedagogiken inte i någon större omfattning tas tillvara på i dagens skola och det drabbar 
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kraftfullt de elever som behöver mest stöd. Det oerhört svårt att förstå hur de ansvariga gång 
efter annan inte har kunskap om eller förstår värdet av fritidspedagogiken. Miljöpartiet anser 
att fritidshemmen ska särredovisas både ekonomiskt och i kvalitativa ordalag.

Nackas kommunala skolor och förskolor införde från och med hösten 2019 till och med 2021 
en ny organisation med 7 rektorsområden. https://www.nacka.se/valfard-skola/nackas-
kommunala-skolor/rektorsomraden/

Det pedagogiska arbetet vid en förskole- eller skolenhet ska ledas och samordnas av en rektor. 
En rektor kan leda flera förskole- eller skolenheter, men en förskole- eller skolenhet kan bara 
ha en rektor. Rektorn beslutar om hur förskolan eller skolan ska organiseras och fördelar 
resurser efter barnens eller elevernas olika förutsättningar och behov. Rektorn fattar även 
övriga beslut enligt skollagen och andra bestämmelser. 2 kapitlet 9–10 §§ skollagen 
2010:800.

Skolan ska vara jämlik, men om man specifikt studerar varje rektorsområde, så går det att 
iaktta skillnader mellan enheternas tillgång på behöriga lärare. MP anser att det vore bra att 
utöver A-Ö redovisningen, nämndens förtroendevalda också kunde erhålla en 
sammanställning över varje av de 7 rektorsområden och en sammanställning gruppvis även 
för de privata anordnarna. Det skulle underlätta för nämndens förtroendevalda att se hur den 
ansvarig rektorn uppnår sitt uppdrag just beträffande detta specifika uppdrag."

8 (21)

https://www.nacka.se/valfard-skola/nackas-kommunala-skolor/rektorsomraden/
https://www.nacka.se/valfard-skola/nackas-kommunala-skolor/rektorsomraden/


11 maj 2022

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Utbildningsnämnden

Ordförandes signatur Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 25                UBN 2022/85

Skolvalet 2022 
Placering av måsteväljare i förskoleklass och grundskola

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
I skolvalet till förskoleklass och grundskola till hösten 2022 fick 94 procent placering på den 
skola de valt i första hand. Det gäller de så kallade måsteväljarna i alla årskurser. 
Utbildningsnämndens mål är att 90 procent ska få sitt förstahandsval, vilket alltså nåddes. 
Andelen som fick sitt förstahandsval har ökat från 91 procent jämfört med förra året.

Alla, 100 procent, fick något av sina tre val av skola, en ökning från 99 procent förra året.

De tre skolor som hade allra flest förstahandssökande i förskoleklass 2022 var Myrsjöskolan, 
Sigfridsborgs skola och Älta skola.

Svårast att få plats var det på Myrsjöskolan där bara 68 procent av dem som sökte skolan i 
förstahand fick plats. Det är dock något mer än förra året då andelen var 61 procent.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Skolvalet 2022

Beslutsgång
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet.

Protokollsanteckning
Andreas Andersson lät anteckna följande för Socialdemokraterna.

"Det är positivt att fler elever kan få sitt förstahandsval av skola tillgodosett, det är en 
förutsättning för att alla ska ha en seriös möjlighet att genomföra ett skolval. Vi noterar dock 
att antalet elever som valt skola i år är nästan 10% lägre än förra året, inte minst är antalet 
som ska beredas plats i förskoleklass mindre. Detta gör det givetvis lättare att bereda plats för 
fler barn och elever, något som tyvärr inte nämns i handlingarna till detta ärende. Det är bra 
att det genomförs en enkät för att få in mer information om hur föräldrar väljer skola åt sina 
barn, men med så låg svarsfrekvens som 13% kan inga ordentliga slutsatser dras. Om detta 
ska fortsätta genomföras måste arbetet stärkas."
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§ 26                UBN 2022/62

Resultat från Storsthlms enkät till gymnasieelever i år 2, 
år 2022 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Den årliga enkäten till gymnasieelever i år 2 visar att resultaten är ungefär på samma nivå 
som förra året, även om många resultat har försämrats. Det är dock bara ett fåtal påståenden 
som tydligt har försämrats. Resultaten följer tidigare års mönster att högst andel elever kan 
instämma i att de är trygga följt av omdömen om lärarna, skolan och gymnasieprogrammet. 
Mönstret är också detsamma att lägst andel elever kan instämma i påståenden om möjlighet 
till inflytande och upplevelsen av motivation. Det är ungefär samma mönster som för 
genomsnittet av Stockholms läns elever.

Flickorna är generellt mer kritiska än pojkarna och störst skillnader i resultaten är det för 
påståenden som rör kommunikation och information elever och lärare emellan. Däremot är de 
ganska samstämmiga vad gäller upplevelsen av trygghet och lärarnas kompetens. 
Utbildningsenheten avser att följa upp könsskillnaderna med rektorerna.

I jämförelse med resultaten för fem år sedan kan konstateras att många påståenden har 
förbättrats markant.

Ingen av utbildningsnämndens indikatorer som hänför sig till enkätundersökningen är 
uppfyllda. Även om drygt nio av tio elever upplever att de är trygga i skolan är målvärdet inte 
uppfyllt. Indikatorerna som mäter elevers motivation och möjlighet till inflytande har ett lågt 
utfall och är inte uppfyllda. Endast tre av de åtta gymnasieskolor som genomfört 
undersökningen har elever som till minst 80 procent kan rekommendera sin skola och tre 
skolor har en mycket låg andel nöjda elever. Utbildningsenheten kommer att kontakta dessa 
skolor för att höra hur respektive skolledning ser på resultaten och om eventuella åtgärder 
planerats för att förbättra resultaten.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Resultat från Storsthlms enkät till gymnasieelever i år 2, år 2022

Beslutsgång
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet.

Protokollsanteckning
Moska Hassas lät anteckna följande för Socialdemokraterna.
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"Många av resultaten i Storsthlms enkät till gymnasieelever i år 2 på gymnasiet har 
försämrats, samtidigt som inga av de målvärden som har baserats på just denna enkät har 
uppnåtts. Det är ytterst anmärkningsvärt. Det är tydligt att dessa mål måste arbetas på mer och 
att dialogen med skolorna bör stärkas. Vi anser även att målen kring elevernas inflytande och 
trygghet som inte nås borde tas på större allvar och arbetas med i högre utsträckning än idag, 
där enkäten tydligt redovisar hur de som upplever sig mindre trygga oftast är tjejer."
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§ 27                UBN 2022/87

Utredning om utformningen av likvärdighetsresursen till 
förskoleklass och grundskola 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Utbildningsenheten har på uppdrag av utbildningsnämndens ordförande och 
kommunstyrelsens ordförande sett över kommunens modell för likvärdighetsresurs till 
förskoleklass och grundskolor. Utgångspunkten är att resursfördelningen ska ge alla skolor 
likvärdiga förutsättningar. Likvärdighetsresursen ska fördelas med största möjliga 
träffsäkerhet så att resurser går till de barn och elever som bäst behöver dem.

Utbildningsenheten anger i utredningen några förändringar som kan övervägas. Modellen som 
används för fördelningen av strukturtillägget kan ses över. Det kan övervägas om mer resurser 
ska fördelas i strukturtillägget eller nyanländresurs. Nyanländresurs kan även ges för elever i 
förskoleklass.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Översyn likvärdighetsresurs
Bilaga Utredning Likvärdighetsresurs grundskolor 2022

Beslutsgång
Utbildningsnämnden noterade informationen till protokollet.

Protokollsanteckning
Andreas Andersson lät anteckna följande för Socialdemokraterna.
"Ersättningen till Nackas skolor genom likvärdighetsresursen är idag inte tillräcklig. Vi 
välkomnar denna utredning som lyfter upp viktiga aspekter kring den utformning som 
används idag. Tyvärr valde Nackas moderatledda majoritet att inför 2021 dra ner på 
likvärdighetsresursen med 11 mkr, något vi motsatte oss redan då. Vi har konsekvent satsat 
mer på likvärdigheten än majoriteten i de senaste årens budgetar. Jämförelsen med andra 
kommuner stärker vår uppfattning om att såväl resurserna i likvärdighetsresursen som dennas 
andel av utbildningsnämndens budget måste öka de närmaste åren. Inte minst behöver 
strukturtillägget och tillägget till elever med omfattande behov av särskilt stöd stärkas, så att 
de elever som berörs ersätta fullt ut.
Vi välkomnar även en översyn av strukturtillägget för att ge bättre träffsäkerhet. Det är dock 
av stor vikt att inte införa faktorer som gör att skolan själv kan agera för att påverka sin 
ersättningsnivå."
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§ 28                UBN 2021/169

Motion – Stöd till elever med autism 
Inkom den 13 december 2021 av Lisa Rasmussen, Tomas Ottoson och Rolf Wasteson, (V)

Beslut 
Utbildningsnämnden föreslår kommunstyrelsen besluta följande.

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktiga besluta följande.

Kommunfullmäktige noterar att kommunen redan ersätter skolor med ett tilläggsbelopp för 
elever med omfattande behov av särskilt stöd. Motionen är därmed färdigbehandlad i denna 
del.

Sammanfattning av ärendet 
I motionen föreslås olika åtgärder gällande stöd till elever med autism. I detta ärende 
behandlas den del av förslagen som avser att tilläggsbelopp ska tillämpas vid omfattande 
behov av särskilt stöd. Bestämmelser om tilläggsbelopp finns i skollagen. Nacka kommun 
ersätter redan skolor med ett tilläggsbelopp för elever med omfattande behov av särskilt stöd. 
Med notering om detta föreslås motionen i denna del vara färdigbehandlad.

Motionen är också remitterad till kommunstyrelsens verksamhetsutskott. Därefter ska 
motionen beredas i kommunstyrelsens arbetsutskott.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Motion Stöd till elever med autism
Bilaga Motion – Stöd till elever med autism (V)

Yrkanden
Andreas Andersson (S), Mikael Carlsson (NL) och Anne Wetterlind (MP) yrkade bifall till 
tredje att-satsen i motionen.

Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till det utsända förslaget.

Beslutsgång
Ordföranden Monica Brohede Tellström (L) ställde förslagen mot varandra och fann att 
nämnden hade bifallit det utsända förslaget.

Protokollsanteckning
Andreas Andersson lät anteckna följande för Socialdemokraterna.

"Vi socialdemokrater ser mycket positivt i den här motionen. Vi anser dock att lärarna och 
rektorerna bör utbildas för att hantera ett bredare spektra av NPF-diagnoser hos elever, vilket 
vi också satt undan medel för i vår budget. Kunskapen kring elever med autism är i många fall 
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bristfällig och behöver uppdateras med de senaste årens rön. Även den andra attsatsen är 
lovvärd. Det finns dock en mängd aspekter att ta hänsyn till vid uppförande av skollokaler 
som alla behöver följas enligt lag. Alla Nackas skolor ska vara byggda på ett inkluderande 
sätt, så att alla kan ta sig runt, men att lyfta ut en viss aspekt på detta sätt vore märkligt. Vi är 
eniga om den tredje attsatsen och anser att detta är en punkt där kommunen behöver bli bättre, 
så att alla barn får det stöd de behöver."

Anne Wetterlind (MP) lät anteckna följande till protokollet.

"Vänsterpartiet vill att Nacka kommun värnar rätten till särskilt stöd. Alla barn som behöver 
ska kunna få plats i särskilda undervisningsgrupper, det råder ju ingen tvekan om att det i 
kommunen finns elever som behöver undervisas i mindre undervisningsgrupper och MP 
instämmer i Vänsterpartiets åsikt på detta område.

Joanna Giota, docent i pedagogik vid Göteborgs universitet, hon har i forskningsöversikten 
”Individualiserad undervisning i skolan” som kommit ut i Vetenskapsrådets rapportserie. I 
rapporten går hon igenom tio års forskning om effekterna av olika former av individ-anpassad 
undervisning i skolan. Trots alla goda intentioner om inkludering, så har särskiljande 
lösningar av skilda slag ökat i skolan. Någon form av nivågruppering används i var fjärde 
skola och särskilda undervisningsgrupper är nästan lika vanligt. 
https://www.vr.se/analys/rapporter/vara-rapporter/2013-02-01-individualiserad-undervisning-
i-skolan---en-forskningsoversikt.html

MP anser att när beslut ska tas att lägga ner eller bygga upp särskilda undervisningsgrupper, 
då bör man fundera på vilka konsekvenser det beslutet har för eleverna och lärarna. Att man 
dessutom funderar på vad som krävs av organisationen, och vilka organisatoriska 
förutsättningar som behövs för att arbetet ska fungera med ett långsiktigt mål att elever ska 
uppleva delaktighet i sitt lärande. Att man inte bara fokuserar på särskilda 
undervisningsgruppers vara eller inte vara. För varje gång man skruvar eller ändrar på 
organisationen i ena änden påverkas alla andra delar på något sätt.

Skolans uppdrag att värna om rätten till särskilda stödinsatser är ett mycket komplext 
uppdrag. MP ser mycket positivt på att det finns en bred samsyn bland de förtroendevalda och 
tjänstemännen i utbildningsnämnden om vikten av att upprätthålla en livaktig och fruktbar 
dialog beträffande just dessa elevers skolgång."
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§ 29                UBN 2022/41

Motion – Stöd till vikariepool för lärare 
Motion den 21 februari 2022 av Andreas Andersson m.fl. (S)

Beslut 
Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta följande.

Kommunfullmäktige noterar utbildningsnämndens redovisning av lagstiftningen gällande 
ersättning till skolhuvudmän, Nacka kommuns styrmodell och tidigare utredning gällande 
införande av en kommunal vikariepool. Med denna notering förklaras motionen 
färdigbehandlad.

Sammanfattning av ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att utreda 
förutsättningarna för att inrätta ett särskilt stöd till skolor för att fastanställa lärarvikarier.

Bestämmelserna om bidrag till fristående skolor bygger bland annat på principen om 
likställighet mellan huvudmän på skolområdet. Detta upprätthålls genom reglering om att det 
så kallade grundbeloppet ska utgå efter samma grunder som finansieringen till kommunala 
skolor. Kostnaden för vikarier omfattas av de kostnader som ska ingå i grundbeloppet 
avseende undervisning. Huvudmannen har sedan möjlighet att välja hur den egna 
verksamheten ska organiseras. Lagstiftningen ger inte möjlighet att ge olika ersättning till 
skolhuvudmän beroende på hur de väljer att organisera behovet av vikarier. Även Nacka 
kommuns styrmodell bygger på konkurrensneutralitet och att skolorna beslutar sin 
organisation. Frågan om en kommunal vikariepool har utretts av Välfärd skola och där 
konstateras att det inte fanns skäl för införande av en sådan.

Med notering om lagstiftningen gällande ersättning till skolhuvudmän, Nacka kommuns 
styrmodell och tidigare utredning gällande införande av en kommunal vikariepool anses 
motionen vara färdigbehandlad.

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse Stöd till vikariepool för lärare
Motion - Stöd för vikariepool för lärare (S)

Yrkanden
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till det utsända förslaget.

Beslutsgång
Utbildningsnämnden beslutade i enlighet med det utsända förslaget.

Protokollsanteckning
Andreas Andersson lät anteckna följande för Socialdemokraterna.
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"Denna motion kom till i ett försök att öka barnens trygghet genom minskad 
personalomsättning, minska antalet osäkra anställningar bland lärare och för att få till en mer 
effektiv organisering av vikarier i kommunen. Den initiala utredningen av detta har kommit 
fram till att detta inte är möjligt såsom lagen ser ut idag. Vi fortsätter dock kämpa för dessa 
frågor, inte minst genom att driva på för att Välfärd Skola ska inrätta en vikariepool för våra 
kommunala skolor."
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§ 30

Information från utbildningsenheten
Carina Legerius, enhetschef för utbildningsenheten, informerar nämnden om situationen med 
flyktingar från Ukraina samt sommarspråkskola. Nämnden informeras också om 2 skolor i 
Stockholm som kommer att stänga då Skolinspektionen har återkallat deras tillstånd.   
 
Susanne Nord, utbildnings- och arbetsmarknadsdirektör, informerar om en incident på 
fristående förskola i Nacka som ledde till avstängning av en medarbetare och en 
polisanmälan. En riktad tillsyn har påbörjats med anledning av incidenten. 
 
Susanne Nord informerar också om att hon kommer att lämna Nacka i september och går 
vidare till nya utmaningar.  
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§ 31                UBN 2022/15

Delegationsbeslut för utbildningsnämnden den 11 maj 

Beslut 
Utbildningsnämnden noterar handlingarna till protokollet.

Sammanfattning av ärendet 
Ärende (rubrik och dnr) / Beslutsfattare (namn och titel) / Beslutsdatum

Omsorg på obekväm tid UBN 2022/1, 5 beviljade/ Sara Countakis, handläggare/ 20220301–
20220331

Beslut om väsentlig förändring att driva förskola i Nacka kommun UBN 2022/44, UBN 
2022/45, UBN 2022/46, UBN 2022/48, UBN 2022/66, 5 beslut / Anette Kilander, 
utbildningsexpert/ 20220301–20220331

Tillsyn/insyn UBN 2022/2, 1 beslut / Weronica Jahnfors, utbildningsexpert / 20220301–
20220331

Antagning till förskoleklass och grundskola hösten 2022, UBN 2022/80 / Einar Fransson, 
produktionsdirektör Välfärd skola / 2022-03-24

Yttrande över detaljplan för Norra Nobelberget, fastigheterna Sicklaön 363:2, 363:3, 83:44 
och 83:46, på Sicklaön, Nacka kommun, UBN 2022/57/ Monica Brohede Tellström, 
ordförande i utbildningsnämnden / 2020-04-07

Särskilt samverkansavtal nationell idrottsutbildning UBN 2022/55, 2022/67, 2022/83, 
2022/86 / Susanne Nord, arbetsmarknads- och utbildningsdirektör / 2022-03-25 - 2022-05-02

Fastställande av rektors beslut om avstängning vid Nacka gymnasium UBN 2022/51 och 
2022/52 / Monica Brohede Tellström, ordförande i utbildningsnämnden / 2022-03-16

Förlängd programpeng (4 st) UBN 2022/68 / Jill Salander, utbildningsexpert / 2022-04-01

Överenskommelse om ersättning för introduktionsprogram med fristående huvudmän/skolor 
(2 st) UBN 2022/35 / Jill Salander, utbildningsexpert/ 2022-04-11 - 2022-04-12

Yttrande till Skolinspektionen gällande utökning av verksamhet vid Noblaskolan Lännersta, 
Pysslingen förskolor och skolor AB, UBN 2022/33 / Kristina Heuman, utbildningsexpert / 
2022-04-22

Yttrande till Skolinspektionen gällande start av fritidshem, förskoleklass och grundsärskola 
vid Dibber Sickla, Dibber Inspira AB, UBN 2022/32 /Kristina Heuman, utbildningsexpert / 
2022-04-22
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Yttrande till Skolinspektionen gällande start av grundskola årskurserna 4–9 vid Nordic 
International School Nacka, Nordic International School AB, UBN 2022/34 / Kristina 
Heuman, utbildningsexpert / 2022-04-22

Handlingar i ärendet 
Delegationsbeslut för utbildningsnämnden den 11 maj
 

Beslutsgång

Utbildningsnämnden noterade handlingarna till protokollet.
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§ 32                UBN 2022/16

Anmälningar 
Inga anmälningar fanns att redovisa.
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§ 33

Övriga frågor

Beslut
Utbildningsnämnden beslutar att ta emot för beredning Politikerinitiativet den 24 mars 2022 
från Anne Wetterlind (MP) om att bjuda in en föreläsare till utbildningsnämnden.
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